

# 杨润昊



出生年月：1998年2月12日  
住址：广东省 深圳市 宝安区

电话：13827429580  
邮箱：[790674295@qq.com](mailto:790674295@qq.com)

## 教育背景

香港中文大学（深圳）经管学院	金融学	中国深圳
● GPA: 3.2/4.0 CGPA: 3.4/4.0		2016年9月-2020年6月
● 课程：金融数据分析导论、数据解析导论、商业信息技术应用、计算机科学导论、程序设计方法、财务报告…		
英属哥伦比亚大学		加拿大温哥华
● 暑期交换项目		2017年7月-2017年8月
● 课程：商业分析、供应链管理		
布里斯托大学	金融投资	英国布里斯托
● 课程：实证金融，量化方法，财务报表分析…		2021年9月-2022年12月

## 实习经历

投资研究实习生	加华资本管理股份有限公司	2019年5月-2019年8月
● 协助完成投资项目的尽职调查工作，包括撰写2篇行业案头研究报告，2篇公司案头研究报告；		
● 独立完成诸多预上市快消品公司的快速研究报告，参与相关谈判，撰写会议纪要；		
● 完成公司已投项目公司半年报分析，完善公司半年报分析模型及报告框架。		
财富管理实习生	兴业证券	2020年6月-2020年8月
● 负责资产管理业务的基金产品合同制作、审核、修订工作；		
● 追踪各销售部门业务进度与业绩关键指标，制作产品周报和月报。		
投资银行业务实习生	华泰证券	2021年7月-2021年8月
● 参与IPO项目的相关工作，包括供应商与客户访谈，底稿整理等。		

## 工作经历

研究助理	深圳市大数据研究院	2020年9月-2021年6月
● 使用SQL、R和Python完成政府数据的收集、清洗、分析，使用PowerBI完搭建数据看板；		
● 与深圳市科技创新委员会合作，据搭建基础科研项目评估指标体系，用于项目立项评审、追踪、验收评估参考；		
● 参与搭建基于神经网络（LSTM）的火灾预测模型，主要负责数据准备，特征工程部分。		
战略与投资管理	华侨城欢乐谷集团	2023年7月至今
● 独立负责30亿以上规模新增固定资产投资项目的投资测算，包括项目运营成本、投资支出概算、回报率的测算、合作模式设计、投融资现金流铺排，合作完成项目相关的市场调研、选址、风险评估、商务谈判、汇报；		
● 独立完成多个1亿以上规模固定资产项目的投资财务测算，协助完成相关上会材料的准备；		
● 跟踪集团下属板块企业的投资现金流及投资预算执行情况；		
● 协调法务部、财务部、下属公司相关人员，完成公司部分资产管理制度的设计及落地工作；		
● 独立负责部门预算的编制、管理。		

## 项目经历

研究助理	香港中文大学（深圳）	2019年9月-2019年12月
● 使用R通过API链接WRDS, Bloomberg数据库获取数据；		
● 使用R清洗数据，完成回归分析、方差分析，检验不同种类媒体上的新闻情绪、讨论度与股价的相关关系；		
● 协助教授验收收集其它相关数据，完成实证分析。		
自建CART分类决策树	香港中文大学（深圳）	2020年5月-2020年6月
● 使用Python完成原始数据的清洗、描述性统计、特征变量的初步筛选；		
● 应用链表结构，在不调用第三方库函数的情况下独立完成CART决策树模型的建模、评估。		
基础科研项目评估指标体系搭建	深圳市大数据研究院	2020年11月-2021年6月
● 根据深圳市科创委提供的样本数据搭建基础科研项目评估指标体系，用于项目立项评审、追踪、验收评估参考；		
● 主要负责指标体系的设计，以及使用Python完成数据的收集、清洗，获取构建指标所需的相关数据，并合作撰写相关报告。		

## 技能特长

- 语言能力：英语（雅思7.0）
- 专业技能：Office(熟练)、R(熟练)、Python(熟练)、PowerBI(熟练)、Selenium网页爬虫(基础)

# Runhao Yang

Email: [790674295@qq.com](mailto:790674295@qq.com)

Mobile: +86 13827429580

Postal Address: Baoan District, Shenzhen, Guangdong Province

## EDUCATION

### The Chinese University of Hong Kong, Shenzhen

Sep.2016 – Jun.2020

- GPA: 3.2/4.0 CGPA: 3.4/4.0
- Curriculum: Introduction to Financial Data Analysis, Introductory to Data Analytics, IT in Business Applications, Introduction to Computer Science: Programming Methodology, Financial Reporting, etc.

### University of British Columbia

Jul.2017 – Aug.2017

- Summer program
- Curriculum: Operations and Supply Chain Strategy, Business Analytics

### University of Bristol

Sep.2021 – Dec.2022

- Curriculum: Quantitative Method, Empirical Finance, Financial Report Analysis etc.

## INTERNSHIP

### Industry Research Intern

### Harvest Capital

May.2019 – Aug.2019

- Assisted in completing due diligence on investment projects, including writing 2 industry desk research reports and 2 company desk research reports;
- Independently completed rapid research reports on many pre-IPO FMCG companies, participated in negotiations, and wrote meeting minutes;
- Completed the analysis of the company's semi-annual reports of the company's invested projects, and improved the company's semi-annual report analysis framework.

### Wealth Management Intern

### Industrial Securities

Jun.2020 – Aug.2020

- Prepared and reviewed fund product contracts for asset management business;
- Tracked business progress and key performance indicators of each sales department, and made weekly and monthly product reports.

### Investment Bank Intern

### Huatai Securities

July.2021 – Aug.2021

- Participating in the work of IPO project, including interviews and document preparation.

## Working Experience

### Research Assistant

### Shenzhen Institute of Big Data

Sep.2020 – Jun.2021

- Used SQL, R and Python to fetch, clean, and analyze data provided by the government, used PowerBI to do visualization and construct dashboard;
- Participated in the performance evaluation system (KPI) design and indicator design of basic scientific research projects of the Shenzhen Science and Technology Innovation Commission;
- Participated in building a fire prediction model based on neural network (LSTM), mainly responsible for data preparation and feature engineering.

### Strategy and Investment Management

### OCT-Happy Valley Group

Jul.2023 – Present

- Responsible for the investment and financial estimate of new real estate projects with a scale of more than 3 billion, including project cash flow and rate of return, and assisted in market research, business negotiations, and OPEX & CAPEX forecasting, and currently promoted the project to enter the in-depth negotiation stage;
- Completed the financial estimation of real estate investment project with a scale of more than 1 billion financial estimation to implementation, prepared relevant materials;
- Tracked the investment cash flow and investment budget implementation of the group's subsidiary companies;
- Coordinated with relevant personnel from the Legal Department, Finance Department, and affiliated companies to complete the design and implementation of part of the company's asset management system;
- Independently responsible for the preparation and management of department budget.

## PROJECT EXPERIENCE

### Research Assistant

### CUHK(SZ)

Sep.2019 – Dec.2019

- Used R to connect to WRDS and Bloomberg database through API to obtain data, and did empirical test the correlation between stock return, news sentiment, and news buzz;
- Used R to fetch data clean data, complete regression analysis and variance analysis for empirical test.

### Research Project Evaluation Index System

### SZ Institute of Big Data

Nov.2020 – Jun.2021

- Built a basic scientific research project evaluation index system based on data provided by the Government, as a reference for project approval, tracking, and acceptance evaluation;
- Mainly responsible for the design of the indicator system, and the use of Python to complete data collection and cleaning, and collaborated to write the report.

## SKILLS

- Language: English (IELTS 7.0 overall)
- Skills: Office (skilled), R (skilled), SQL (skilled), Python (skilled), PowerBI (skilled)